
Lékaři stárnou, na mediky dostanou fakulty sedm miliard

Právo, 24.8.2018

Téměř sedm miliard korun má v příštích letech pomoci k tomu, aby na českých lékařských
fakultách mohlo studovat víc mediků.

Doktoři, analytici, děkani i ministerstvo zdravotnictví bijí na poplach – pokud školy tuto
injekci nedostanou, pak již za dva roky bude třetina ze 40 tisíc doktorů starších 60 let.
Poslední čtyři roky se na medicínské obory hlásí přes 12 tisíc zájemců, ke studiu se jich
však může zapsat jen kolem 1400 ročně. Na přijetí vyššího počtu fakulty nemají peníze a
mnozí absolventi navíc prchají mimo obor a do ciziny. Proto přišlo ministerstvo školství s
návrhem vládě, aby se během jedenácti let mezi univerzity Karlovu v Praze, Masarykovu v
Brně,  Palackého v Olomouci  a univerzitu v Ostravě rozdělilo 6,8 miliardy korun navíc.
„Pokud nezajistíme přirozenou obměnu stárnoucí lékařské populace novými absolventy
škol, tak do deseti let tu máme závažný problém, který nám nevyřeší ani to, že budeme
platit  lékařům  víc.  Zkrátka,  oni  tu  nebudou,“  řekl  Právu  ministr  zdravotnictví  Adam
Vojtěch (ANO). Přitom již před třemi roky šéf Ústavu zdravotnických informací a statistiky
Ladislav Dušek při prezentaci alarmujících údajů o stárnutí lékařské populace prohlásil, že
data,  co  hrozí  českému  zdravotnictví  do  roku  2050,  raději  neřekne.  Nechce  prý  šířit
poplašnou zprávu. „Iniciativu vítám, vychází z našich propočtů. Přichází ale deset minut po
dvanácté,“ reagoval včera pro Právo Dušek na návrh, který do vlády nese ministr školství
Robert Plaga (ANO).


